
Crisi i festa major

Estem en crisi. A la cultura també: molt més. 
Hi ha retallada. A Cardedeu –ho llegeixo en 
el butlletí municipal– la festa major ha patit 
una reducció de 12 mil euros. Per restar s’ha 
suprimit el castell de focs artificials i hi hau-
rà un dia menys de festa. Tothom rep dur en 
el pressupost. Però trobo injust el càstig a la 
festa, a la diversió, al teatre, a la música... a la 
cultura: en definitiva. Treure diners d’aques-
tes partides ni escandalitza ni es critica. Tot 
el contrari: es considera normal. Tan se val 
que actors, músics, empreses a qui es lloga 
la llum, el so, les infraestructures, es quedin 
sense feina. És la retallada més fàcil. Passa a 
Cardedeu i a la majoria de municipis.
   Entenc els gestors públics. Hi ha menys 
diners i alguna cosa s’ha de fer. No traurem 
diners de la sanitat, de l’ensenyament, dels 
serveis socials, de la seguretat, de la neteja... 
segur. Però, per què de la cultura? Com si no 
fos un servei públic. Com si no es pugés exi-
gir un cop l’any un castell de focs. Sí, els pres-
supostos han de quadrar. Dos i dos han de 
fer quatre. Hem de demanar transparència. 
Sí, estem en crisi. Però que no paguin sempre 
els mateixos. Que no pagui la cultura. A més 
de patir tot l’any a sobre no hi haurà festa. 
Ni que sigui un dia menys, ni que sigui sense 
castell de focs. Que soni la música, que s’aixe-
qui el teló. Que la cultura no sigui l’única que 
rebi.

Nits d’estiu a l’ametlla

Malgrat la crisi hi ha iniciatives lúdiques que 
encara sorprenen. Per la seva senzillesa, per 
la capacitat d’atrapar, per fer-se en un escena-
ri únic. Dissabte passat –a les 10 de la nit– es 
va fer la darrera actuació  de les “Nits d’estiu 
a Can Plantada” a L’Ametlla. Veu de soprano, 
piano, melodies de Gershwin, Bernstein... i 
un entorn poc conegut i màgic. La Masia de 
Can Plantada és una escenografia de nit d’es-
tiu. Sota el cel vallesà. Primer música i des-
prés un sopar a l’aire lliure. Petites sorpreses 
estiuenques. Sensualitat de plaers diversos. 
Oferta sense pretensions. Ben organitzada. 
Èxit rotund. Ha durat un mes. Esperem que es 
repeteixi. Ni que sigui pel descobriment de la 
Masia de Can Plantada. Sorprenent. Nits d’es-
tiu. 

Nova postal graNolleriNa

L’avinguda central de Granollers encara està 
en obres. Poc a poc es tapen forats. Es col-
loquen fanals. Va prenent forma definitiva i 
va perdent el criticat color gris. Cada vegada 
es veu més el color de la gent. Dels qui ja han 
descobert el passeig tranquil i els qui des de 
fa unes setmanes poden sopar al carrer obert. 
Alguns restaurants comencen a parar taules i 
a oferir una nova postal granollerina. 

Els ciutadans contemplen i comenten. No és 
una avinguda indiferent. La plaça Maluquer 
i Salvador de Granollers espera que les res-
tes arqueològiques s’integrin i aplanin el nou 
espai urbà. Llavors quedarà per enllestir el 
tram final de la plaça Perpinyà. Així quedarà 
feta una avinguda que Granollers vol conver-
tir en l’eix viari d’una ciutat en què el ciutadà 
si vol sentir còmode. Es reclamen més bancs. 
Més verd. Tot hi cap, crec. Fet el dibuix hi 
falten els detalls. Sempre importants. L’avin-
guda de Granollers. Pren forma. Hi ha més 
color. 
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Cremen 150 tones 
de deixalles a una 
planta de reciclatge 
a Mollet
Mollet del Vallès

Més de 150 tones de deixalles 
van cremar la matinada de 
dimarts a dimecres a la planta 
de reciclatge que l’empresa CES-
PA té a l’avinguda Can Prat de 
Mollet. Els bombers van treballar 
en tasques d’extinció a l’incendi 
des de poc després de les 12 de 
la nit fins a les 10 del matí de 
dimecres per la lenta crema dels 
residus. Per això s’hi van destinar 
16 dotacions de bombers. No hi 
ha hagut ferits i l’incendi no ha 
afectat a l’estructura de la nau. 
Les tasques d’extinció de l’incen-
di es van allargar des de les 12 de 
la nit de dimarts fins a les 10 del 
matí de dimecres i 16 dotacions 
de bombers hi van treballar. En 
aquesta planta es recullen i s’em-
magatzemen escombraries a l’ai-
re lliure pel seu reciclatge.   

Parets del Vallès

O.F.

Més de 150 arbres es van assecar 
a Parets durant el 2009 i a dia 
d’avui continuen secs a diver-
sos indrets del municipi, com el 
parc fluvial i els marges del riu 
Tenes o de la riera Seca. Aques-
ta situació representa que més 
del 40% dels arbres que es van 
plantar durant l’hivern del 2008 
no han sobreviscut. Es va fer una 
plantada de 400 freixes i lledo-
ners promogut per l’Ajuntament 
de Parets i el Consorci per la 
defensa de la Conca del riu Besós 
(CDCB). 

L’empresa Naturalea va fer 
la plantada amb l’objectiu  de 
reforestar el passeig fluvial del 
riu Tenes i els marges de la riera 
Seca, entre el carrer Llibertat i la 
Torrent d’en Malla, per recupe-
rar la vegetació de ribera pròpia 
d’aquesta zona, amb arbustos, 
matolls, freixes i lledoners. Però 
segons els tècnics de l’Ajunta-
ment no han brotat aquest any 
perquè es tracta d’un arbrat de 
“dubtosa qualitat”.

La vegetació es va aprofitar del 
viver de la Granja Escola Torre 
Marimon de Caldes de Montbui. 
Quan aquest centre va passar 
a formar part de l’Institut de 
Recerca i Tecnologia Agroalimen-
taria (IRTA) de la Generalitat es 
va trobar “un arbrat en una finca 
i se li va voler donar una utilitat”, 
explica el tècnic d’urbanisme 
de l’Ajuntament de Parets, Joan 
Carles Millet. Aquests arbres 
“s’havien de plantar en algun lloc 
o moririen, perquè s’havien de 
treure per construir un nou edifi-
ci”, segons va comentar el tècnic.

La plantació de 400 freixes i lledoners es va fer al novembre del 2008

Més de 150 arbres s’assequen 
als marges dels rius de Parets
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Molts arbres que estaven a punt de brotar no ho han fet per falta de manteniment

Una topada entre un cotxe i un camió amb matèries 
perilloses obliga a tallar l’AP7 al terme de Vallgorguina
Sant Celoni

Una topada entre un cotxe i un camió carregat amb 18.000 litres de 
sosa càustica va obligar a tallar l’autopista AP-7 en sentit sud a Sant 
Celoni aquest dimecres a la tarda. Els vehicles van ser desviats per la 
carretera C-35 o bé per un carril habilitat en sentit nord. Hi van haver 
5 ferits lleus que no van necessitar hospitalització i va provocar cues 
en sentit sud. Tècnics, 13 dotacions de bombers i 6 cotxes patrulla van 
treballar per taponar la fuita de sosa càustica i en el transvasament 
a una altra cisterna. Protecció Civil va activar la fase d’alerta del pla 
especial d’emergències en el transport de mercaderies perilloses. 

J.V
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Per fer la plantada dels arbres a 
passejos i parcs Naturalea utilitza 
arbres que d’entre 3 i 4 metres 
d’alt. Fan un forat d’un metre 
cúbic de terra on dipositaran l’ar-
bre, i el recobriran amb un terç de 
sauló, de terra vegetal i de terra de 
la zona per tal que l’arbre es recu-
peri en el menor temps possible.

Quan es treballa amb arbrat 
de viver la supervivència ronda 
el 90% dels arbres col·locats. 
Malgrat això, els tècnics de 
l’Ajuntament consideren que 
la supervivència ha estat “prou 
alta” perquè no era un arbrat 
de primera categoria, “més ben 

aviat eren arbres de rebuig”. La 
climatologia tampoc va ajudar. 
La primavera i l’estiu del 2009 
van ser molt secs i l’Ajuntament 
va fer 18 recs de fiançament, des 
de l’abril fins a l’octubre. Però no 
va ser suficient. En època d’estiu 
els nous arbres s’han de regar 
una vegada cada tres dies com 
a màxim. Naturalea va detectar 
aquesta falta de manteniment i 
va informar al consorci.

Una plantada popular organit-
zada per l’Escola de la Natura de 
Parets i el CDCB va donar el tret 
de sortida a la col·locació dels 
arbres al novembre de 2008.


